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AKTUALNA ZBIVANJA

Što će biti sa stručnim usavršavanjem inženjera? 
Prikazane su redovita sjednica Predsjedništva HSGI-a, izborna skupština DGI Osijek i stručni seminar DGIZ-a o 
zakonima o prostornom uređenju, gradnji i građevinskog inspekciji

Uredila: Tanja Vrančić

Sjednica predsjedništva 
HSGI-a 
Dvadesetsedma sjednica Predsjedniš-
tva Hrvatskoga saveza građevinskih in-
ženjera (HSGI-a) održana je 18. veljače 
2014., a vodio ju je predsjednik Dragan 
Blažević, dipl. ing. građ. Prije radnog dije-
la zamolio je prisutne da minutom šut-
nje odaju počast preminulom prof. emer. 
dr. sc. Veselinu Simoviću, vjerojatno naj-
istaknutijem članu HSGI-a uopće.
Na početku sjednice prihvaćen je zapi-
snik s prethodne sjednice održane 10. 
prosinca 2013. u Varaždinu uz zahvalu 
DGIT-u Varaždin i Mirni Amadori na od-
ličnoj organizaciji i gostoprimstvu.
Slijedio je kraći izvještaj Tanje Vrančić o 
troškovima Hrvatskoga graditeljskog fo-
ruma i Svečane akademiji u povodu pro-
slave 65. obljetnice časopisa Građevinar i 
60. obljetnice HSGI-a. 
O planu provedbe stručnog usavrša-
vanja u 2014. izvijestio je voditelj prof. 
dr. sc. Josip Rupčić. Istaknuo je da su u 
novom obrazovnom razdoblju seminari 
krenuli odlično, da je održano 13 semina-
ra i jedno stručno putovanje u temeljnim 
društvima te četiri skupa ili konferencije 
u organizaciji specijalističkih društava.
Prof. Rupčić se posebno osvrnuo na 
odluku Ministarstva graditeljstva i pro-
stornog uređenja o ukidanju prikupljanja 
bodova u cjeloživotnom obrazovanju. 
Naime, novim Pravilnikom o izmjenama 
i dopunama Pravilnika o stručnom ispitu 
te upotpunjavanju i usavršavanju znanja 
osoba koje obavljaju poslove prostornog 
uređenja i graditeljstva, koji je na snazi 
od 1. siječnja 2014., u članku 9. stoji da 
svim obveznicima stručnog usavršava-
nja prestaje obveza prikupljanja bodo-
va dok se to pitanje ne uredi na temelju 
posebnog zakona. Nadalje se smatra da 

su svi obveznici stručnog usavršavanja 
koji nisu prikupili potreban broj bodova 
u prvome petogodišnjem razdoblju is-
punili obvezu stručnog usavršavanja u 
tom razdoblju. No bez obzira na to, prof. 
Rupčić smatra da društva trebaju na-
staviti organizirati seminare jer je obve-
za svakog građevinara da se usavršava, 
a seminari su najlakši i najjednostavniji 
način prikupljanja novih stručnih znanja.
Predsjednik Dragan Blažević izvijestio 
je o dopisu Hrvatske komore inženjera 
građevinarstva (HKIG) u kojem se traži 
tumačenje Ministarstva jer se spome-
nutim Pravilnikom nisu mijenjale odred-
be koje se odnose na stručno usavrša-
vanje, odnosno odredbe o obveznicima i 
načinu provjere, oblicima stručnog usa-
vršavanja i evidencijama te petogodišnji 
program stručnog usavršavanja. HKIG 
od resornog ministarstva očekuje tu-
mačenje članka 9., ali i izražava nesla-
ganje s izmjenama, jer je uvedeni sustav 
stručnog usavršavanja pokazao dobre 
rezultate i bio prepoznat kao primjer i u 
europskom okruženju, a postoji i boja-
zan da će se do donošenja novog zakona 
urušiti šest godina stvarani sustav. 
Nakon rasprave je zaključeno da se svim 
temeljnim društvima pošalje dopis za 
daljnje održavanje seminara i njihovo 
bodovanje dok se ne vidi što će Ministar-
stvo dalje odlučiti.
Potom je Nada Zadravec izvijestila o 
svečanoj skupštini HIS-a u povodu 135. 
obljetnice postojanja. Održana je 11. 
prosinca 2013. u velikoj dvorani Ine u 
Zagrebu s mnogo gostiju i govornika. 
Istaknula je da je tom prigodom HSGI-u 
dodijeljeno priznanje za iznimna dosti-
gnuća tijekom dugogodišnjeg razdoblja 
u ostvarivanju znanstveno-stručne i 
obrazovne djelatnosti te okupljanju in-
ženjera u udruzi i području djelovanje, ali 
i suradnji u razvoju gospodarstva. Poje-

dinačna priznanja dobili su potpredsjed-
nik HSGI-a Boris Čupić i DGIZ.
Slijedio je osvrt Dragana Blaževića na pri-
hvaćanje i neprihvaćanje primjedbi HSGI-
a na Zakon o gradnji. Tako je uz članak 8. 
prihvaćena primjedba o brisanju podjela 
temeljnih zahtjeva građevine na "sigur-
nosne" i "bitne". Uz članak 74. (čl. 73. Na-
crta) djelomično je prihvaćena predložena 
primjedba o obveznosti izrade izvedbe-
nog projekta jer je obvezan za građevi-
ne prve skupine. Uz članak 141. (čl. 132. 
stavak 2. Nacrta) prihvaćena je primjed-
ba HSGI-a kojom se predlaže pooštrenje 
odredbe o odgovornosti javnopravnog 
tijela koje nije prisustvovalo tehničkom 
pregledu. Također je uz članak 177. (čl. 
168. Nacrta) djelomično uzeta u obzir 
primjedba o nepotrebnosti propisivanja 
izdavanja uporabne dozvole za građevinu 
izgrađenu prije 15. veljače 1968. Naime, 
za takvu građevinu, koja je rekonstruira-
na prema građevinskoj dozvoli ili nekom 
drugom aktu za građenje, smatrat će se 
da je izdana uporabna dozvola.
Ostale su primjedbe odbijene, a pred-
lagatelj je dao i posebna obrazloženja. 
Prijedlog da idejni projekt ostane obve-
zna dokumentacija nije prihvaćen jer je 
početna faza razrade projekta prema 
dugogodišnjoj praksi projektiranja izra-
da idejnih rješenja, a ne idejnog projekta 
koji je služio za izdavanje dozvole. Prak-
sa je pokazala da se posebni uvjeti mogu 
utvrđivati i bez ikakvog projekta. Prijed-
log da izvedbeni projekt bude obvezan 
nije prihvaćen jer njegova izrada nije 
Zakonom isključena pa se može izradi-
ti kada investitor, projektant ili izvođač 
smatraju da je potreban. S obzirom na 
udvostručivanje postupka, prijedlog da 
se izdavanje građevinske dozvole po-
jednostavi kad je potrebna lokacijska 
dozvola, nije prihvaćen jer se u tim po-
stupcima odlučuje o različitim pitanjima.
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Na kraju je predsjednik Dragan Blažević 
informirao kako se, prema preliminarnoj 
završnoj bilanci, u prošloj godini poslovalo 
pozitivno. Istaknuo je kako je trenutačno 
osam novih pravilnika u raspravi, a po-
sebno je važan Pravilnik o obveznom sa-

držaju i elementima projekata građevina, 
pa je zamolio članove Predsjedništva da 
ga prouče i eventualne primjedbe prosli-
jede do 25. veljače 2014. Dodao je da se 
pod pokroviteljstvom HSGI-a u Hrvatskim 
vodama 25. veljače 2014. održava se-

minar u vezi sa Zakonom o prostornom 
uređenju, Zakonom o gradnji te Zakonom 
o građevinskoj inspekciji. Sjednica je za-
ključena podrškom Predsjedništva HSGI-
a kandidaturi prof. dr. sc. Josipa Marušića 
za Nagradu grada Zagreba.

IZBORNA SKUPŠTINA DGI OSIJEK

Ponovno izabrana 
dosadašnja predsjednica
DGI Osijek ima osamdeset članova i 
pripada aktivnijima društvima u HSGI-
u, što dokazuje i uspješno provođenje 
programa stručnog usavršavanja

Izborna skupština Društva građevin-
skih inženjera (DGI) Osijek (održana je 
17. veljače 2014. u prostorijama Doma 
tehnike u Osijeku. Skupštinu je otvorila 
predsjednica DGI Osijek Zlata Dolaček-
Alduk koja je predložila dnevni red što 
su članovi jednoglasno prihvatili.
Izvješće o radu Izvršnog odbora DGI Osi-
jek u proteklih pet godina podnijela je 
predsjednica Zlata Dolaček-Alduk. Izvi-
jestila je da DGI Osijek sada ima osam-
deset članova i nedvojbeno se može svr-
stati u aktivnija društva unutar HSGI-a 
što, između ostalog, dokazuje i uspješno 
provođenje programa cjeloživotnoga 
stručnog usavršavanja. U realizaciji pro-
grama aktivno su uključeni članovi DGI 
Osijek, a značajna je suradnja ostvarena 
s ostalim strukovnim društvima, pose-
bice Društvom arhitekata grada Osije-
ka. Uspješna suradnja nastavljena je i s 
Hrvatskom gospodarskom komorom – 
Županijskom komorom Osijek uz čiju su 
potporu organizirani i održani seminari, 
a organizacijsku potporu održavanju se-
minara pružio je i Dom tehnike u Osijeku. 
Istaknuto je da DGI Osijek potiče i podr-
žava studente Građevinskog fakulteta 
Osijek u njihovom obrazovanju i u sport-
skim aktivnostima. Prikazan je pregled 
nagrađenih članova Društva od 2009. 

godine do danas. Predsjednica Društva 
podnijela je izvješće o realizaciji Plana i 
programa održavanja stručnih seminara 
za razdoblje od 1. studenog 2012. do 31. 
listopada 2013. godine. Zaključeno je da 
je Društvo građevinskih inženjera Osijek 
u ovom obrazovnom razdoblju ostvarilo 
postavljene ciljeve kontinuiranog su-
djelovanja u cjeloživotnom obrazovanju 
građevinskih inženjera u regiji i doprino-
sa realizaciji programa stručnog usavr-
šavanja Hrvatskog saveza građevinskih 
inženjera.
Izvješće o radu Nadzornog odbora DGI 
Osijek s financijskim stanjem podnio je 
predsjednik odbora Davor Pfeifer. Ista-
knuo je da je rad DGI-a Osijek u prote-
klom razdoblju bio sukladan pravnim ak-
tima prema kojima postupaju strukovne 
udruge.
Nakon razrješenja svih tijela predlože-
ni su kandidati za nove članove tijela, a 
Skupština je to jednoglasno prihvatila. 
Za predsjednicu DGI Osijek i predsjednicu 
Izvršnog odbora Društva izabrana je doc. 
dr. sc. Zlata Dolaček-Alduk. Novi su čla-
novi Izvršnog odbora prof. dr. sc. Vladimir 
Sigmund (potpredsjednik), Ružica Jozipo-
vić Sudar, mr. sc. Miroslav Blanda, Denis 
Škugor, Luka Maloča i Ivana Bušljeta. Novi 
članovi Nadzornog odbora su Davor Pfei-
fer, Zvonimir Rogač i Darko Ojvan.
Na kraju je novoizabrana i stara pred-
sjednica istaknula potrebu za aktivnijim 
radom u pripremi i provedbi različitih 
projekata kojima se afirmiraju dosti-
gnuća te širi i promiče tehnička kultu-
ra, ali i poželjela da Društvo u što većoj 
mjeri pridonosi ispunjavanju osnovnih 
ciljeva i zadataka.

STRUČNI SEMINAR DGIZ-a 

Velik odaziv sudionika

Nakon predstavljanja zakona o investi-
cijskim je perspektivama graditeljstva 
u svjetlu novih zakonskih rješenja go-
vorio Zdravko Jurčec

Društvo građevinskih inženjera Zagreba 
(DGIZ) održalo je 4. veljače 2014. stručni 
seminar u vezi sa Zakonom o prostor-
nom uređenju, Zakonom o gradnji te 
Zakonom o građevinskoj inspekciji. Se-
minar je održan u dvorani Ministarstva 
gospodarstva u Vukovarskoj ulici u Za-
grebu, gdje je bilo 330 sudionika.
Danijel Meštrić, mag. ing. aedif., iz Mi-
nistarstva graditeljstva i prostornoga 
uređenja govorio je o Zakonu o pro-
stornom uređenju, a potom je Josip Bi-
enenfeld, dipl. iur., iz istog Ministarstva 
govorio o građevinskoj i uporabnoj do-
zvoli prema Zakonu o gradnji. Slijedilo je 
izlaganje Majde Vidović, dipl. ing. arh., iz 
tvrtke VMD Promet koja je predstavila 
tzv. Projekt Strojarska.
Nakon toga je arhitekt Davorin Oršanić, 
dipl. ing. arh., pomoćnik za inspekcijski 
nadzor ministrice graditeljstva i pro-
stornoga uređenja obrazložio Zakon o 
građevinskoj inspekciji. Ana Bilan, mag. 
ing. arh. i Irena Vojnović, mag. ing. arh. 
predstavile su principe energetske i so-
cijalne održivosti arhitekture, a Zdravko 
Jurčec, dipl. ing. građ., iz tvrtke Jurcon 
projekt d.o.o. u predavanju pod nazi-
vom Investicijske perspektive gradi-
teljstva u svjetlu novih zakona iznio je 
svoje viđenje hrvatskoga graditeljstva u 
2014. godini.


